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Zápis z jednání kolegia děkana FŽP ze dne 8. 4. 2025 
 

Přítomni:  doc. Kuráň, Mgr. Černý, dr. Holcová, doc. Krystyník, Mgr. Novák, dr. Popelka, doc. Trögl 
Omluveni: prof. Hejcman, prof. Janoš,  
 
 
 

Informace a kontrola plnění úkolů z předešlých jednání KolR 
 
1. Rozdělení DKRVO pro rok 2025 
Doc. Slavík předložil podklady pro rozhodnutí o rozdělení prostředků DKRVO pro rok 2025 a 
prezentoval důležité údaje k novému systému, se kterými pracovali proděkani při jeho přípravě.  
Byla vedena diskuse o vykazování výstupů za M1, opodstatněnosti navyšování motivační složky a 
potřebnosti nového systému rozdělování.   
Doc. Varady sdělil, že navrženou metodu nepovažuje za finálně propracovanou, ale k další diskusi. 
Upozornil na kritéria, která jsou pro určité fakulty diskriminační, váhy, které neodrážejí požadavek 
kvality, kritéria nevhodná pro rozvoj mezifakultní spolupráce a taktéž nekomplexnost výčtu projektů, 
které jsou do hodnocení zařazeny, např. absenci výzkumných operačních programů (špičkový 
výzkum, výzkumné infrastruktury, SHUV). 
Hlasování o stávajícím a novém systému pro rozdělení prostředků DKRVO pro rok 2025: 
- 6 pro nový systém (PF, FUD, FSE, FŽP, FF, FZS), 
- 2 pro stávající systém (PřF, FSI). 
Bylo rozhodnuto, že pro rozdělování DKRVO v roce 2025 bude použit nový systém vzešlý z jednání 
proděkanů pro vědu a výzkum. Pro systém rozdělování DKRVO na rok 2026 bude nadále probíhat 
diskuse, přičemž budou prověřeny nastavené váhy, upraveny poměry rozdělování výsledků 
mezifakultní spolupráce, rozšířeno spektrum zahrnutých projektů na základě odsouhlasené 
metodiky a prověřena přesnost vstupních dat získávaných z interních systémů. 

 
2. Rozdělení rozpočtu UJEP pro rok 2025, Střednědobý výhled UJEP na léta 2026–2027 
Ing. Nergl rekapituloval, že návrh rozpočtu UJEP pro rok 2025 byl projednán na kolegiu rektora dne 
12. 3. 2025, poté UJEP obdržela ještě finance z Fondu vzdělávací politiky MŠMT, které budou 
v rozpočtu UJEP pro rok 2025 zohledněny. Návrhy rozpočtů jednotlivých fakult budou separátně 
projednávány s vedení UJEP a za účasti VOS UJEP dne 8. 4. 2025.  
Dr. Chvátalová při té příležitosti připomněla termín 10. 4. 2025 pro zaslání podkladů k podání žádosti 
o poskytnutí příspěvku v rámci Fondu vzdělávací politiky MŠMT na podporu navýšení kapacit 
vysokoškolského vzdělávání v učitelských studijních programech (týká se PF, PřF, FF, FZS).    
Ing. Nergl předložil návrh Střednědobého výhledu UJEP roku 2026 a 2027 včetně rozpočtu. 
Návrh rozpočtu UJEP pro rok 2025 a návrh Střednědobého výhledu UJEP pro roky 2026 a 2027 
budou projednány dne 23. 4. 2024 v AS UJEP a dne 29. 4. 2025 ve SR UJEP. 
 
3. Různé 
Doc. Koutský  
- Informoval, že dne 10. 4. 2025 navštíví UJEP ministr školství, mládeže a tělovýchovy ČR Mikuláš 

Bek. Od 10:45–11:45 h bude s vedením UJEP diskutovat nad aktuálními otázkami vysokého 
školství. Přizval děkanku a děkany k účasti na tomto setkání. 

- Požádal děkanku a děkany o zaslání případných návrhů na udělení čestného doktorátu honoris 
causa do 30. 4. 2025.  

- Sdělil, že se jedná o poslední kolegium rektora za přítomnosti děkana FSE dr. Ondřeje Moce, jehož 
ve vedení FSE od května 2025 vystřídá dr. Miroslav Kopáček. Poděkoval mu za práci, kterou 
odvedl při jednáních grémia kolegia rektora, ale zejména ve vedení FSE UJEP. Popřál mu pevné 
zdraví a mnoho úspěchů v pracovním i osobním životě.    

- Dr. Moc poděkoval členům kolegia rektora za spolupráci a sdělil, že mu bylo ctí s nimi pracovat. 
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Dr. Chvátalová: 
- Potvrdila, že s ohledem na podporu učitelských SP z fondu F bude proveden nový výpočet 

požadovaného navýšení počtu studentů dle ukazatele R. Konkrétní data, rozpočítaná na jednotlivé 
fakulty, obdrží proděkani na dubnové poradě. 

- Informovala o připravené změně Statutu UJEP, která spočívá v zapracování nových pravidel pro 
doručování písemností uchazečům, studentům a osobám s přerušeným studiem. Po nabytí 
účinnosti této změny budou písemnosti doručovány již jen prostřednictvím elektronického 
informačního systému UJEP. 
    

Doc. Slavík 
- Informoval, že dne 31. 3. 2025 odeslal podklady pro evaluaci MEP na MŠMT, kde probíhá jejich 

formální kontrola před odesláním členům hodnotícího panelu. Z prvotní reflexe je zřejmé, že se 
univerzita posunula významně kupředu. Poděkoval za práci kolegů a kolegyň na fakultách, kteří 
se přípravě materiálů věnovali. 

- Sdělil, že od 1. 9. 2025 začne oficiálně fungovat Doktorská akademie UJEP. Formálně ji povede 
prof. Michaela Hrubá. 

 
Doc. Balej  
- Informoval, že probíhá kontrola na projekt Rodos a projekt NPO komponenta 3.2.1 Transformace.  
- Sdělil, že vzhledem k technickým potížím v prostředí SISTA byla prodloužena uzávěrka podávání 

projektů do výzvy OP ST č. 82 Budování výzkumných kapacit v ÚK (tzv. malá výzva) z 2. 4. na 9. 
4. 2025. 

 
Doc. Raška  
- Informoval o rozdělení podpory v rámci programu PPSŘ internacionalizace: 

- 1 mil. Kč na stimulaci rozdělen dle definovaných výkonnostních kritérií na fakulty; 
- v malých projektech (alokace 1 mil. Kč) do termínu (20. 3. 2025) obdrženo 16 žádostí, jedna byla 

stažena. Zbývajících 15 žádostí bylo schváleno (úhrnná výše dotace projektům 411 tis. Kč). 
- V rámci programu J. E Purkyně Visiting Scholar (bod 5 v RF JEP; alokace na 10 míst; průběžné 

žádosti) prozatím obdrženy 3 přihlášky (Austrálie, Kanada, Itálie, v jednání USA). 
- Samostatnou kapitolou je podpora aktivit fakult v rámci Evropské univerzitní aliance Educare 5.0. 
 
Doc. Chytrý 
- Informoval, že v rámci AS UJEP byla řešena problematika e-voleb a úprava Volebního a jednacího 

řádu AS UJEP. Byla sestavena skupina, která řeší danou problematiku. Cílem je, aby od září 2025 
bylo možné již využít elektronického systému voleb. 

- předal podrobné informace týkající se již proběhlého phisingového testu na UJEP. V rámci 
pravidelného testování odolnosti univerzitní komunity vůči kybernetickým hrozbám proběhla i letos 
simulovaná phishingová kampaň zaměřená na zaměstnance, a nově i na studenty UJEP, 
realizovaná stejně jako v loňském roce forenzní laboratoří CESNET (FLAB). Cílem bylo prověřit 
schopnost rozpoznání podvodných e-mailů a vyhodnotit celkovou úroveň bezpečnostního 
povědomí. Výsledky ukázaly pozitivní trend oproti loňskému roku – podíl uživatelů, kteří na 
phishingový e-mail reagovali nežádoucím způsobem, se snížil u zaměstnanců (studenti byli 
testováni letos poprvé) o celých 10 %, což svědčí o efektivitě osvětových aktivit a školení 
realizovaných na UJEP. Přesto zůstávají určitá slabá místa, zejména v konkrétních skupinách 
uživatelů, kde bude třeba posílit vzdělávací opatření. Phishing i nadále představuje jednu z 
nejrozšířenějších hrozeb, proti níž je nejúčinnější prevence a pravidelný trénink. Ukázalo se, že 
opakovaná testování a průběžná edukace mají reálný dopad na zlepšení bezpečnostního 
povědomí a snížení rizika úspěšného kybernetického útoku. Daná problematika bude nadále 
diskutována s příslušnými proděkany. 

- Doc. Chytrý zmínil, že po zpětné vazbě od Evropské komise pro udělení HR AWARD budou 
osloveni pracovníci na fakultách, kteří jsou součástí Pracovní skupiny „HR AWARD na UJEP". 
Aktuálně je diskutován termín návštěvy a precizován harmonogram setkání. 
 

Mgr. Kasaničová 
- informovala, že byla dne 1. 4. 2025 děkance a děkanům zaslána aktuální verze Výroční zprávy o 

činnosti UJEP za rok 2024. Požádala o její kontrolu a o zaslání případných připomínek a doplnění 
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do 14. 4. 2025 na adresu andrea.cebisova@ujep.cz. 
 

Doc. Cais  
- pozval přítomné dne 23. 4. 2025 od 9:00 h do Červené auly UJEP na „Jaderný den“, akci se 

zástupci firmy ČEZ Distribuce zaměřenou na studenty středních a vysokých škol. Tématem akce 
budou zejména malé modulární reaktory. 

 
Dr. Moc  
- Informoval, že od založení Fondu UJEP se FSE podařilo získat již přes 300 tis. Kč, což umožnilo 

vypsat první výzvu pro podávání projektů na rozvoj talentů z řad studentů a akademických 
pracovníků. 

 
Doc. Kuráň  
- Informoval, že od 1. 4. 2025 FŽP řeší nový Horizon Europe, projekt zaměřený na recyklaci starého 

oblečení. 
 
Informace z jednání KolD FŽP 
 
1. Obor znalectví – dr. Klein 
- Na úvod jednání KolD přednesl dr. Klein informace týkající se legislativních aspektů výkonu 

znalecké činnosti. Uvedl, že tuto činnost lze realizovat na základě skutečnosti, že veřejná vysoká 
škola může vystupovat jako znalecký ústav. Za řádné vykonávání znalecké činnosti v rámci 
vysoké školy nese odpovědnost její děkan. dr. Klein rovněž upozornil na nutnost zajištění 
pojištění fakulty pro výkon této činnosti. 

- Dále dr. Klein představil tematické okruhy v oblasti ochrany životního prostředí, v nichž by bylo 
možné znaleckou činnost na fakultě vykonávat.  
 

2. Kariérní plány  
- Příprava na kariérní pohovory se zaměstnanci – vedoucí kateder se členy svých kateder, děkan 

fakulty pak s proděkany a vedoucími kateder. Správné nastavení KP je čím dál důležitější v rámci 
komunikace se zaměstnanci. 
 

3. GINIS 
- V souvislosti se zavedením nové spisové služby GINIS bude pracovníkům, kteří se aktivně 

podílejí na jejím zavedení v rámci svých pracovních povinností, vyplacena odměna. 
 

4. Legislativní komise a zápis ze zasedání AS FŽP ze dne 18. 3. 2025  
- V návaznosti na ustanovení Legislativní komise AS fakulty a zápisu z mimořádného zasedání AS 

FŽP dne 18. 3. 2025 je vedením fakulty aktuálně zpracováváno oficiální vyjádření 
k požadovaným informacím a připomínky k zápisu. 
 

Mgr. Černý 
 Návrh rozpočtu fakulty pro rok 2025 byl projednán s vedením univerzity. Předložený rozpočet je 

koncipován jako vyrovnaný, s drobnou rezervou pro případné nepředvídané výdaje. V souvislosti 
s informací, že Ministerstvo školství uvolnilo pro vysoké školy prostředky ve výši 4 miliard Kč, 
zaznělo doporučení využít dostupné prostředky již v letošním roce a nebát se realizace 
potřebných nákupů a investic v rámci schváleného rozpočtu. 

 Semináře OMC 2025 – proběhlo školení, další termín je plánován na 17. 6. 2025. Podána žádost 
VedK o oslovení zaměstnanců, kteří se ještě školení neúčastnili. V souvislosti se zajištěním 
bezpečí a pro případ nenadálých událostí jsou s provozním výborem CPTO řešeny informační 
cedulky, které budou umístěny v jednotlivých místnostech budovy. 

 Podány informace k průběhu stěhování Zámečku do prostor Královy výšiny. Prostory bývalé 
menzy bude možně využívat nejdříve za rok.  

 Vznesen dotaz týkající se historie a přínosů členství fakulty v Okresní hospodářské komoře Most. 
Bylo potvrzeno, že členství pro tento rok je již uhrazeno. Z diskuze vyplynulo, že v předchozích 
letech nepřinesly akce pořádané OHK – zaměřené na propagaci studijních oborů a propojení 
absolventů a budoucích zaměstnavatelů – pro fakultu výraznější přínos. Doc. Raška, se zúčastní 
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nadcházejícího jednání OHK, na kterém budou upřesněny možnosti konkrétních forem 
spolupráce. 

 
prof. Hejcman 
 nepřítomen 

 
Dr. Holcová 
 Podána informace k nově vznikajícímu webu Centra celoživotního vzdělávání 

(https://ccv.ujep.cz/), který vzniká v rámci projektu RUR. Kontaktní osobou za FŽP je Mgr. 
Etčerová. 

 Podána informace, že v rámci jednání AS UJEP zazněl požadavek na umožnění parkování v 
kampusu UJEP pro studenty doktorského studia. Studenti budou osloveni e-mailem. 

 Podána informace k napojení systému iFIS na aplikaci CRIBIS – automatické ověření dodavatelů, 
zda se nachází na sankčním seznamu České republiky, Evropské Unie nebo USA (dosud 
individuálním ověřování dodavatelů prostřednictvím společnosti Datlab a portálu Justice). 

 VK UJEP – duben – školení EIZ, Citační manažer Citace Pro a Zpracování rešerše pro závěrečné 
práce (více na: https://knihovna.ujep.cz/cs/11477/velikonoce-v-knihovne). 

 
prof. Janoš 
 nepřítomen 
 
doc. Krystyník 
 Podány informace k propagační aktivitě „Den kariéry“, který se koná dne 9. 4. 2025 v budově 

CPTO. Požádal, aby bylo studentům umožněna a připomenuta účast na akci. 
 V rámci příprav Technodays bylo sděleno, že z jednotlivých kateder je již k dispozici kompletní 

seznam zapojených pracovníků a studentů, a to včetně programu akce.  
 Byl vznesen dotaz dr. Popelkou k žádosti o vyplacení motivačního stipendia ve výši 10 tis. Kč. 

Sděleno bylo, že se jedná o motivační stipendium pro studenty FŽP UJEP vyjíždějící v rámci 
programu Erasmus+ na studijní pobyty nebo praktické stáže a že v daném případě studentka 
splnila podmínku získání alespoň 20 kreditů ze zahraniční mobility, jak je uvedeno ve směrnici 
děkana č. 2/2018. V této souvislosti zazněla potřeba revidovat daný předpis. 

 
Mgr. Novák 
 Podána informace k termínu jednání AS fakulty – 22. 4. 2025 (materiály zaslat do 15. 4. 2025). 
 
doc. Orava 
 nepřítomen 

 
Dr. Popelka 
 Předložena byla pracovní verze harmonogramu pro akademický rok 2025/2026 k doplnění a 

připomínkování. Harmonogram slouží jako přehled důležitých termínů a událostí v průběhu 
akademického roku a je určen jak pedagogickým pracovníkům, tak studentům.  

 Podány informace k aktuálnímu stavu počtu přihlášek s tím, že je nutné zvažovat převedené 
počty přihlášek. V rámci celé UJEP došlo k meziročnímu nárůstu přihlášek přibližně o 10 %. Na 
úrovni fakulty zůstávají počty přihlášek do Bc programů obdobné jako ve stejném období 
předchozího roku. Dále však přetrvává nízký zájem o navazující magisterské programy, jak již 
bylo zmíněno na předchozím jednání KolD. V reakci na tuto situaci byly diskutovány návrhy na 
zavedení motivačního stipendia, např. ve výši 10 tis. Kč, určeného studentům, kteří úspěšně 
postoupí do druhého semestru a následně do druhého ročníku studia. Toto opatření by bylo zatím 
nastaveno jako jednorázové, pouze pro studenty nastupující do studia v akademickém roce 
2025/2026. Diskutován byl dále návrh na otevření pouze vybraných studijních programů, a do 
budoucna byla diskutována možnost sloučení některých programů a jejich převedení na 
specializace.    

 Podána informace o připravovaných změnách v organizaci státních závěrečných zkoušek, které 
aktuálně jsou iniciovány a procházejí schvalováním na úrovni univerzity, a to v návaznosti na 
novelu zákona o vysokých školách. Nově bylo rozhodnuto, že u bakalářských studijních programů 
již nebude obhajoba bakalářské práce součástí státní závěrečné zkoušky. Tato změna si však 
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dříve vyžádá úpravy ve studijních předpisech, zejména ve Studijním a zkušebním řádu UJEP, 
dále ve studijních plánech jednotlivých programů a musí být také zohledněna v podmínkách 
přijímacích řízení.  
Garanti studijních programů budou mít možnost upravit strukturu závěrečné části studia, např. 
ve formě závěrečných prací vedených v rámci odborných seminářů, přičemž jejich schvalování 
bude v kompetenci děkana. Novela zákona s těmito změnami počítá a tyto úpravy nepodléhají 
schválení ze strany NAÚ.  
U NMgr programů zůstává struktura SZZ beze změn. V případě doktorských studijních programů 
bude ze struktury vypuštěna státní doktorská zkouška, součástí ukončení studia zůstane pouze 
obhajoba disertační práce doplněná odbornou rozpravou. Možné je uvažovat o zavedení tzv. 
„malé státnice“ v průběhu studia. Tyto změny by však měly být rovněž promítnuty do přijímacích 
podmínek.  

 Podána informace k aktuálním možnostem financování doktorského příjmu v souvislosti s 
novelou zákona o vysokých školách. Doktorské stipendium může být doplněno z rozpočtových 
položek TA15 a TA16. V případě, že doktorand je současně zaměstnán, výše případného 
dorovnání stipendia se odvíjí od nominální částky uvedené na jeho mzdovém výměru. Přitom 
rozhodnutí o přiznání doktorského stipendia může být formulováno obecně – např. s uvedením, 
že stipendium dorovnává celkový doktorský příjem na stanovenou částku. 
V rámci jednání byla rovněž diskutována možnost revize stávající motivační směrnice, včetně 
dotazu, zda by mimořádné stipendium mohlo sloužit k doplnění doktorského příjmu i tehdy, pokud 
je vypláceno jednorázově. Byla zvažována možnost rozložení výplaty do více měsíců, toto však 
není možné, jedná-li se formálně o mimořádné stipendium. Další možnosti řešení budou 
předmětem separátní schůzky. 

 Předán požadavek vedení univerzity k ochraně osobních údajů, kdy dokumenty s podpisy by 
neměly vycházet mimo instituci. Podnět k dalšímu jednání. 

 V souvislosti s aktuálním vývojem situace v USA byl vznesen dotaz, zda někdo neví o 
odbornících, kteří uvažují o návratu nebo přesídlení do Evropy a jejich zapojení se na fakultě. 

 
doc. Trögl 
 Podány informace k blížícímu se hodnocení MEP, které proběhne od 12. 6. 2025. Program MEP 

je již stanoven s tím, že příjezd většiny členů hodnotícího panelu je očekáván již ve středu a 
hlavní část programu proběhne v pátek dopoledne. V rámci programu je plánována přednáška 
prof. Reise. Na univerzitní úrovni bude na zvážení, zda budou pořízeny nahrávky, propagující 
aktivity jednotlivých fakult. 

 Členové KolD, zejména VedK, byli dále požádáni o kontrolu podkladových materiálů k hodnocení. 
Možné je dodání a úprava příloh k dokumentu.  

 Centrum pro transfer technologií – současně probíhá připomínkování nové směrnice týkající se 
činnosti centra. 

 Svaz průmyslu ČR projevil zájem o setkání se zástupci UJEP, jehož cílem by bylo projednat 
možnosti spolupráce a zjistit, co by fakulty mohly nabídnout v oblasti transferu znalostí a 
technologií. 
 

Diskuze: 
 Z jednání nevzešly žádné další podněty k diskuzi. 

 
 
 

Termín dalšího jednání kolegia děkana: dne 13. 5. 2025 od 13:00 hod. 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Diana Holcová, Ph.D. 
 
 
Schválil: doc. Dr. Ing. Pavel Kuráň, děkan FŽP UJEP  
 
V Ústí nad Labem dne 12. 5. 2025. 


